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Napirenden a kenyérgabona és a takarmánytermesztés 

A Földművelésügyi Mi-
nisztér ium rendezésében a 
közelmúltban egyhetes or-
szágos tanácskozáson vettek 
részt a megyei, városi, j á -
rási tanácsok mezőgazdasá-
gi szakigazgatási szerveinek 
vezetői Zsámbékon. Ez al-
kalommal részletesen meg-
vi ta t ták azokat a feladato-
kat, melyeket második öt-
éves t e rvünk során kell 
megvalósítani mezőgazdasá-
gi nagyüzemeinkben. Az or-
szágos tanácskozást követő-
en hétfőn reggel Szegeden 
is összeültek a tsz-ek veze-
tői, hogy a pár t és tanácsi 
szervekkel közösen értékel-
jék azokat a tennivalókat , 
melyek a Zsámbékon ismer-
tetet t országos tervben a 
szegedi szövetkezetekre há-
rulnak. A háromnapos sze-
gedi tanácskozás első nap-
ján Szili Antal elvtárs, a 
városi tanács mezőgazdasá-
gi osztályának vezetője ta r -
tott előadást a kenyér- és 
takarmánygabona termesztés 
szegedi feladatairól . 

A búzatermesztésről a 
többi között elmondotta, 
hogy 

a szegedi tsz-ekben az 
1961. évi 11,7 mázsáról 
1964. év végérc 14,5 má-
zsára kell emelni a bjiza 
hoidankénti termésát la-
gát. 

1964-ben a tsz-ek gabona-
termő területeik 60 száza-
lékán termesztenek m a j d 
nagytermőképességű, inten-
zív búzafa j tákat . Ez lehe-
tővé teszi a 14 és fél mázsás 
hoidankénti termésátlag túl-
teljesítését is. 

A tegnapi tanácskozáson 
az előadás és a felszólalá-
sok tudományos, szakmai 
elemzésnek vetették alá a 
felvetődő termelési kérdé-
seket. Alapos vi tában érté-
kelték a gabonatermesztés 
jelenleg használatos agro-
: tóhnikai módszerei t Töb-
ben is bizonyították: 

szakítani kell azzal a régi 
és rossz termelési felfo-
gással, hogy a búza alá 
nem szabad mélyen szán-
tani. Különösen az inten-
zív búzák, de a hazai f a j -
ták is nagyon hálásak a 
megfelelő időben végzett 
mélymüvelésér t 

Erdei Péter nemesítő, a 
Délalföldi Mezőgazdasági 
Kísérleti Intézet tudomá-
nyos munka t á r s a elmondot-
ta, hogy 14 mélyművelési 
kísérletből 11 esetben bizo-
nyult jobbnak a búzák alá 
történő mélyszántás, mint a 
sekélyművelés. 

Szóba került a vetőmag-
mennyiség megállapításá-
nak módszere is. Eddig má-
zsákban, ki logrammokban 
határozták meg a vetőmag-
szükségletet, ami rosílz, el-
avult el járás. Eszerint ép-
pen a különösen jó, magas 
fajsúlyú vetőmagokkal ve-
tett gabonatáblák adtak ki-
sebb termést, mer t a jó ve-
tőmag nehezebb, s ebből 
eredően alacsony a négyzet-
méterenkénti csíraszám. 
Nincsenek tehát — mint ed-
dig voltak — pontos vető-
magnorflnák, 

mindig annyi magot kell 
elvetni, Hogy egy-egy 
négyzetméterre legalábi) 
610 csíraszám jusson. 
Tévhit az — állapították 

meg a tanácskozás résztve-
vői —, hogy a mai mező-
gazdasági viszonyok között 
a gabonatermesztés nem ki-
fizetődő. Iden pl. az ú.iszege-
di Haladas Tsz Produktore 

f a j t á j ú búzából 22 mázsás 
át lagtermést ér t el, s a 
hoidankénti ' össztermésből 
nyolc mázsa búzaértéket 
képvisel csupán az önkölt-
ség, 14 mázsa búza abszo-
lút nyereségként jelentke-
zett holdanként. A jelenlegi 
lehetőségek a lapján a fej let-
tebb termelési módszerek 
alkalmazásával átlagosan 
kettő—kettő és fél ezer fo-
rint hoidanként i tiszta nye-
reséget adhat a búzater-
mesztés holdanként . 

Többen elmondot ták: az* 
eddigi vetésforgó rendszer a 
kémiai anyagok tömeges 
felhasználásának hatására 
már a múlté. Vegyszerekkel, 
műtrágyákkal meg lehet 
szüntetni az elővetemények 
rossz hatását a kalászosok-
ra. Ezelőtt a kalászosok alá 
például nem használtak is-
tállótrágyát, s á l ta lában a 
tudomány is t i l totta ezt a 
tavaszi, nyári megdőlés ve-
szélye miatt . Ma már ez a 
nézet sem ál l ja meg a he-
lyét. Mint Erdei Péter el-
mondotta, 

az igazán magas búzaler-
• més-átlagok érdekében 

nagyon is a jánla tos a ve-
tések alá 80—100 mázsás 
istállótrágya adagokat ki-
szórni. 

A gabonadőlés nem követ-
kezik be akkor, ha megfor-
d í t juk a műtrágyázásban 
alkalmazott eddigi szabályt: 
kevesebb foszfor ta r ta lmú 
műtrágyát adunk, s megnö-
vel jük a ni t rogénműtrágyák 
mennyiségét. Eddig ugyanis 
a szuperfoszfátot tar to t tuk 
a kalászos gabonák ' műt rá -
gyájának, s ma mar tud juk , 
hogy ez így nem helyes. Ál-
lást foglalt a tanácskozás 
abban is, hogy a fe j trágyát 
fagyos földre j anuár vé-
gén, február elején a leg-
jobb kiszórni. A jarovizáló-
dás időszakában ez rendkí-
vül sokat jelent kalászkép-
ződés szempontjából is a 
növényre. 

Hasonló tudományos és 
szakmai alapossággal vi ta t-

ták meg a takarmányter -
mesztés bonyolult kérdéseit 
is. Sokan pálcát törtek 
amellett , hogy mihamarabb 
alkalmazni kell a szénaké-
szítés fe j le t tebb módszereit. 
El kell hagyni a régi, ala-
csony kul túrá jú technológiá-' 
kat. Különös élességgel esett 
j a t b a a rét- és legelőgazdál-
kodás kérdése is. Ez az a 
mezőgazdasági munkaterü-
let — mondották —, me-
lyen legjobban lemarad-
tunk. Szili elvtárs tények-
kel, adatokkal bizonyította, 
hogy éppen 

a rétek, legelök ad.ják a 
legtöbb, legolcsóbb fehér-
jemennyiséget ál lataink 
számára akkor, ha ezeket 
a mostoha területeket 
szakszerű művelés alá 
vesszük. 

Elmondották, hogy második 
ötéves te rvünk Idején 2200 
kataszteri holdra emelkedik 
a szegedi ha tá rban a szálas-
takarmányok termőterülete, 
s ennek 74 százaléka lucer-
na lesz. A szálastakarmá-
nyok területeinek 35—36 szá-
zalékát pedig öntözik. A 
tervidőszakban jelentős 
mér tékben növekszik a ku-
korica és az őszi á rpa ter-
méshozama is. A szemes ta-
karmányok termésátlagát 
ólymódon kell emelni, hogy 
az ötéves terv utolsó évé-
ben a mostani 170 vagon 
évi abraktakarmányszük-
séglet helyett 1174 vagon 
szemestakarmány áll jon a 
szegedi tsz-ekben a közös 
állatállományok takarmá-
nyozásához rendelkezésre. 

A szegedi tsz-ek vezetői, 
a pár t - és tanácsi szervek 
képviselői ma tovább foly-
t a t j ák tanácskozásukat. A 
szövetkezeti jövedelemelosz-
tás legjobb módszereit, a 
tsz-ek további gazdasági 
megerősítésével kapcsolatos 
feladatokat v i ta t ják meg. 
Szerdán pedig a nagyüzemi 
állattenyésztés feladatai sze-
repelnek ma jd napirenden 
a második ötéves terv tük-
rében. 

A szegedi mezőgazdaság 
ötéves tervérői tanácskoznak 
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a szövetkezeti vezetők 

A független 
Tanganyika 
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A Szovjetunió 
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A kávé is olcsóbb lett — nézik öriimmel az ú j árakat 
a szegedi asszonyok. Képünk cppen ezt az örömteli szem-

lélődést 'örökítet te meg. (Tudósítás az 5. oldalon.) 

Apró Antal elvtárs vezetésével 
magyar kormányküldöttség utazott 

Varsóba 

Magyar—szovjet 

kereskedelmi 

t á r g y a ?ások 

Nyikolaj Patolicsev szov-
jet külkereskedelmi minisz-
ter hétfőn fogadta dr. Incze 
Jenőt, a Magyar Népköztár-
saság külkereskedelmi mi-
niszterét. A két miniszter a 
szovjet—magyar kereskedel-
mi kapcsolatokról tárgyalt. 
(MTI) 

December l l -én , hétfőn 
reggel különvonaton Varsóba 
érkezett a Magyar Népköz-
társaság kormányának kül-
döttsége, amely részt vesz a 
Kölcsönös Gazdasági Segít-
ség Tanácsának 15. üléssza-
kán. 

A küldöttség vezetője Apró 
Antal elvtárs, a Magyar 
Szocialista Munkáspár t Poli-
tikai Bizottságának tagja, 
miniszterelnökhelyettes; tag-
jai: Friss István, a Közgazda-
ságtudományi Intézet igazga-
tója, Kossá István, közleke-
dés- és postaügyi miniszter, 
Vályi Péter, az Országos 

Tervhivatal elnökhelyettese, 
ÍM arai László, Magyarország 
képviselőjének helyettese a 
KGST-ben. A küldöttséget 
számos szakértő kiséri. 

A magyar vendégeket a 
varsói főpályaudvaron len-
gyel részről Stefan Jedry-
chowski, a LEMP Politikai 
Bizottságának tagja, az Á l -
lami Tervbizottság elnöke, 
Piotr Jaroszewicz miniszter-
elnökhelyettes és több mi-
niszter, a KGST részéről a 
tanács vezető munkatársai 
fogadták. Ott VQlt Szilágyi 
Dezső, varsói magyar nagy-
követ is. 

Hz építőmunkások szociális helyzetéről 
tárgyalt az Építésügyi Minisztérium 

kollégiuma 
Az Építésügyi Minisztéri-

um Kollégiuma hétfőn ülést 
tartot t az építő- és az épí-
tőanyagipari munkások szo-
ciális el látásának helyzeté-
ről és a feladatokról. 

A tárca vállalatai évente 
mintegy négyszázmillió fo-
rintot költenek a dolgozok 
szociális helyzetének javí tá-
sára. Többek között 

a munkásszállók fenn ta r -
tására több mint százhúsz-
millió forintot fordítanak, 
s csaknem ugyanennyivel 
já ru lnak hozzá az üzemi 
étkeztetés költségeihez. 

Az utóbbi négy évben új, 
korszerű munkásszállókat 

December 23-tól kezdve vehetők át 
a dolgozók által igényelt sertések 

a Dorozsmai úti telepen 
Tájékoztató az akció lebonyolításáról 

A korábbi évekhez hason-
lóan, az idén is vásárolhat-
nak állami áron ser téseke ta 
dolgozók. Az Állatforgalmi 
Vállalat szegedi kirendelt-
sége is felkészült erre az ak-
cióra. Nagy András, a ki-
rendeltség vezetője tájékoz-
ta t ta szerkesztőségünket az 
eladás lebonyolításáról. Esze-
r int a munkások a követke-
zőképpen ju tha tnak hízott 
zsir-, vagy hússertéshez: 

Akinek igénye van, jelent-
se be az üzemben, vállalatá-
nál, intézményénél a szak-
szervezeti bizottságnál. A ké-
relmeket ott gyűjt ik össze, s 
vásárlást engedélyező utal-
ványt a szakszervezet me-
gyei t i tkársága ad j a ki. Az 

' igénylők megjelölhetik a kí-
vánt súlyt és minőséget, azt, 

i hogy milyen fa j ta sertést kí-
I vannak. 

Az Állatforgalmi Vállalat 
l szegedi kirendeltsége kéri a 

vásárlókat, hogy legalább öt 
nappal a jelzett átvételi idő 
előtt közöljék, hogy mekkora 
zsír-, vagy hússertésre tar ta-
nak igényt. Ügy ütemezték 
az átadást, hogy az lehető-
leg a hét végére, péntekre, 
vagy szombatra essen. 
Ugyanis a disznóvágásra leg-
többször szabad időben, 
munkaszüneti nap előtt szo-
kott sor kerülni. 

A vállalat ebben az esz-
tendőben a korábbi években 
szokásos mennyiségnél töb-
bet jut ta t a dolgozóknak. A 
szerződéses hizlalások idén 
nagyobb mennyiségű sertést 
biztosítanak a közfogyasztás-
nak. ' Az ár változatlan, 
ugyanannyi, min t a korábbi 
években: 15 forint ötven f i l -
lérnél kezdődik kilogram-
monkint a hízott sertések 
ára. 

A termelők felhozatala — 
melyet az eddigi piacok sta-
tisztikája is muta t — egyéb-
ként nem marad el a tava-
lyitól. Bár még a sertésvágá-
sok kezdetén vagyunk, máris 
kialakult a tavalyi á r és 
mennyiség. Nem kell tehát 
aggódnia azoknak a háziasz-
szonyoknak, akik sertésvá-
gással aka r j ák é léskamráju-
kat biztosítani az egyébként 
is korlátlanul megvásárolha-
tó kenyérmellé valót. 

Az Allatforgalmi Vállalat 
szegedi kirendeltség vezetője 
végezetül még közölte hogy: 
december 23-tól kezdik át-
adni az igényelt sertéseket. 
Akik utalványt kaptak, azok 
a vállalat Dorozsmai úti te-
lepén (a vasútállomás után, 
á volt »Eszes«-féle telepen' 
vehetik át az igényelt serté-
seket. 

építettek, s így .már 18 000 
dolgozót tudnak elhelyezni 
kénj-elmes, fővárosi nívójú 
szállodai szobában. A szociá-
lis követelmények mértékétől 
e lmaradt munkásszállókat 
fokozatosan megszüntetik. 

A kollégium elhatározta, 
hogy 

felkéri a szakszervezetet, 
szervezze meg a vállalatok 
szociális létesítménycinek 
félévenkénti szemléjét. 

Az értekezleten megtárgyal-
ták még az egységes építési 
szabályzat kidolgozásáról és 
a jövő év első félévi mun-
katervéről szóló előterjeszté-
seke t (MTI) 

Magyar líaialok utaztak 
a Szovjetunióba • 

és Lengyelországba 

Káldi Katalin, a KISZ 
Központi Bizottsága t i tkárá-
nak vezetésével négytagú 
ifjúsági küldöttség utazott a 
Szovjetunióba a Komszomol 
falusi munká jának tanulmá-
nyozására. 

* 

A Lengyel Diákszövetség 
meghívására hétfőn Sós Pál-
nak, a KISZ KB tagjának, 
az Országos Diákbizottság 
t i tkárának vezetésével négy-
tagú if júsági küldöttség u ta -
zott Lengyelországba. 

Meg k e z d t é k 
az E i c h m a m i - í t é S e t 

i n d o k o l á s á n a k f e l o l v a s á s á t 
Hétfőn hosszabb szünet 

után ismét összeült Jeruzsá-
lemben az Eichmann-pevét 
tárgyaló izraeli bíróság, hogy 
kihirdesse a náci tömeggyil-
kos bűnügyében hozott íté-
letet. 

Az izraeli joggyakorlathoz 
híven, Landau, a bíróság el-
nöke a 300 oldalt beiöliő in-
doklás ismertetése előtt kö-
zölte: a bíróság bűnösnek ta-
lálta Eichmannt a második 
világháború idején elkövetett 
tömeggyilkosság, a zsidó nép 
ellen és az emberiség ellen 
elkövetett bűncselekmények, 
valamint háborús bűncselek-
mények miat t és elmarasz-
talta, mer t a második világ-
háború idején, az izraeli tör-
vények szerint bűnszövetke-
zetnek minősített szervezet 
tag ja volt. 

A többrendbeli elmarasz-
talást — mely a módosított 
izraeli törvénykönyv szerint 
halált jelenthet — Eichmann 
mozdulatlan arccal hallgatta. 

A bíróság elutasította a 
védelem azon érvelését, hogy 

Eiclunann ügyében izraeli 
bíróság nem illetékes. 

Az indoklás ismertetése 
még t a r t Erdembeli itélet 
kihirdetésére előreláthatólag 
pénteken kerül sor. (MTI) 

Tyitov ű? hajós 
Meogóíiabsn 

Germán Tyitov, az ünne-
pelt szovjet pilóta, a Vosz-
tok II. utasa hétfőn a Mon-
gol Népköztársaságba érke-
zett. A szovjet és mongol 
zászlókkal díszített Ulan Ba-
tor-i repülőtéren a kedves 
vendéget a pár t és a kor-
mány vezetői üdvözölték. 

Tyitov válaszában üdvöz-
letét tolmácsolta a mongol 
népnek és vezetőinek, m a j d 
örömét fejezte ki, hogy 
Mongóliába mehetett . 

A repülőtéri fogadtatás 
után a szovjet űrhajós láto-
gatást tett a pár t és a kor-
mány vezetőinél. (MTI) 


